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P R O T O K Ó Ł    Nr  X/07 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 29 października 2007 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.07 

Godzina zakończenia : 12.35 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Antoni Bogdan – radny powiatowy 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad X Sesji : 

  

1.   Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2007 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki 

procentowej od  wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej jej podziałem 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania sportu kwalifikowanego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stypendiów naukowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Choroszcz i Gmina Dobrzyniewo Duże. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego  

w Białymstoku. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powiadomienia o obowiązku złożenia 

oświadczeń lustracyjnych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Przyjęcie informacji Burmistrza Choroszczy oraz Przewodniczącego Rady 

 Miejskiej w Choroszczy o przebiegu składania oświadczeń majątkowych za 

 rok  2006. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

       15. Zakończenie obrad Sesji. 
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 Ad. 1 – 

  

 Obrady X Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska  może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

  

 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące poprawki: 

 

Jerzy Ułanowicz  – 

wystąpił z propozycją uzupełnienia porządku obrad X Sesji o następujące punkty 

dotyczące:  

1) zaciągnięcia pożyczki na prefinansowanie projektu Nr Z//2.20/I/1.2/370/05 

Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy, 

2)  finansowania inwestycji „ Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy” 

poprzez umowę wykupu wierzytelności, 

3) zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

Przewodniczący Rady zaproponował by były to kolejno punkty porządku: 14,15 i 16. 

Porządek obrad IX Sesji z prowadzonymi zmianami został przyjęty 15 głosami za.  

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – IX -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokół został przyjęty 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Jacek Dąbrowski- 

Zgłosił prośbę o zajęcie się sprawą przekształcenia działek prywatnych z rolnych na 

budowlane w Łyskach i Jeronikach , ze szczególnym zwróceniem uwagi na sprawę 

działki p.* (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-

ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) 
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*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) – 

Zażądała by udzielono jej konkretnej odpowiedzi: czy jej działka może być 

przekształcona na cele budowlane. Zdecydowanie nie chce czekać następnych 10 

lat na decyzję w tej sprawie. Ma zarzuty odnośnie załatwiania interesantów  

w kwestii zmiany przeznaczenia działek gdyż odpowiedzi typu: możemy, nie 

musimy, to nie my o tym decydujemy tylko urbaniści, nie wiemy, jest tyle skarg 

więc uzgodnienie planu może się ciągnąć w nieskończoność – to jej zdaniem 

odpowiedzi bulwersujące. 

 

Beata Jeżerys – 

Zgłosiła następujące sprawy: 

1) żwirowanie dróg – pilna potrzeba poprawienia dróg w rejonie wsi Krupniki, 

2) budżet przyszłoroczny – wnioskuje o wpisanie do budżetu wykonanie 

projektu oświetlenia Sz. Kruszewskiej na odcinku od granic miasta do wsi 

Sienkiewicze z uwagi na bezpieczeństwo pieszych, a także ( w porozumieniu 

z sołtysem wsi Oliszki) wykonania projektu drogi do Oliszek oraz jej 

wykonania wraz ze zmianą położenia mediów, które są źle położone, 

3) Strategia rozwoju gminy i kwestia przydomowych oczyszczalni – czy 

uwzględniono ich funkcjonowanie w strategii, czy istnieją takie 

oczyszczalnie w naszej gminie i czy można w takim przypadku otrzymać 

dofinansowanie unijne? 

4) W porozumieniu z sołtysem wsi Oliszki p. Błażkowskim chciałaby wiedzieć 

czy jest możliwe uwzględnienie wykonania projektu drogi do Oliszek wraz 

ze zmianą położenia mediów, które są źle położone. 

 

 

Rafał Łada- 

Powiedział, że z posiadanych informacji wynika, że nie ma m możliwości 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Mając na uwadze stworzenie 

możliwości budowy nowoczesnych oczyszczalni przydomowych wnioskuje  

o zrobienie zapisu w planie zagospodarowania gminy żeby stosować np. 

technologie osadu czynnego. 

Następnie zapytał o sprawę przedłużenia ul. Kościuszki do projektowanej 

obwodnicy Białegostoku; czy takie przecięcie jest, na jakim jest to etapie i czy ta 

droga będzie przejezdna? 

Na zakończenie zwrócił Przewodniczącemu Rady uwagę, iż jego zdaniem brak 

jest transparentności ze strony gminy jeśli chodzi o uczestniczenie radnego  

w pracach Komisji Przeciwalkoholowej. Z tego wynika, że Przewodniczący 

Rady jest przedstawicielem Burmistrza, a nie Rady. 

 

 

Robert Wardziński- 

Zwrócił się z zapytaniem odnośnie cmentarza w Turczynie: czy powstanie  

i z jakim zyskiem dla gminy? 
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Piotr Tymiński- 

Zwrócił uwagę na brak pojemników do selektywnej zbiórki odpadów na Rynku. 

Jego zdaniem Sanepid nakazał ich usunięcie ponieważ firma MPO nie odbierała 

odpadów sukcesywnie. Wystąpił z prośba o ich ponowne umieszczenie w rejonie 

Rynku. 

Zgłosił prośbę o przygotowanie informacji o przepustach znajdujących się na 

terenie gminy: ile ich jest, gdzie są położone i kto jest ich gospodarzem- powiat 

czy gmina. 

Następnie poruszył sprawę położenia drugiej warstwy asfaltu na ul. Zastawie I . 

Przypomniał, że po otrzymaniu decyzji z 17 września 2003 r. gmina miała 

wywiązać się z dwóch etapów zobowiązania , a mianowicie : w I etapie w 2006 r. 

400 m asfaltu, II etap w 2007 r. Do chwili obecnej temat ten jest 

niezrealizowany. Został ułożony chodnik przy tej ulicy, ale ze względu na 

różnice w poziomach i warunki atmosferyczne (lód i spływająca woda) 

zniszczeniu ulegają krawężniki. Podatnicy skarżą się na stan tej drogi. Oczekuje 

odpowiedzi na piśmie dotyczącej wymienionego pisma oraz stanu tej sprawy. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zwrócił się z zapytaniem odnośnie informacji o możliwości uruchomienia 

autobusu do Zaczerlan. 

 

Janusz Sidorowicz – 

Zgłosił potrzebę naprawienia i odnowienia bramy wjazdowej na plac przy ul. 

Mickiewicza (przy którym jest siedziba m.in. Sekcji Obsługi). 

Wnioskuje o dokonanie zapisu w planie zagospodarowania odnośnie pozwolenia 

na budowę garażu na działkach przeznaczonych pod budownictwo 

jednorodzinne. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zgłosił prośbę o wykonanie nowej tablicy informacyjnej (poprzednia uległa 

zniszczeniu) i postawienie jej na Placu Brodowicza. 

 

Adam Kamieński- Przewodniczący Osiedla Nr 3 

Poruszył temat wiaty przystankowej na Placu Brodowicza – o jej postawienie 

proszą przede wszystkim starsi mieszkańcy, którzy potrzebują ochrony przed 

złymi warunkami atmosferycznymi. 

 

Kazimierz Cieśluk – 

Przypomniał o konieczności wykonania wiaty przystankowej w Pańkach. 

 

Antoni Bogdan – 

Zwrócił uwagę na potrzebę uporządkowania i ogrodzenia cmentarza 

żydowskiego przy drodze do Jeronik. Zasugerował zwrócenie się o pomoc w tej 

sprawie do organizacji pozarządowych lub żydowskich. 

W kwestii naprawienia bramy wjazdowej na plac przy ul. Mickiewicza 

poinformował, iż współwłaściciel p. Malinowski miał to zrobić ale nic z tego nie 

wynikło – może Gmina pomogłaby w tej sprawie? 
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Krzysztof Zagórski- 

Zwrócił się ponownie o wykonanie przystanku na krzyżówce dróg Kruszewo – 

Śliwno. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania: 

1) poruszone przekształcenie działek na cele budowlane jest sprawą pojedynczej 

osoby, poza nią jest jeszcze kilkaset wniosków więc musi być to w sposób 

systemowy robiony. Prowadzone jest postępowanie w sprawie 500 

właścicieli i są to sprawy tak samo skomplikowane, a następnych 500 czeka. 

Przypomniał, że są to te same koszty niezależnie od tego czy uchwała jest 

podjęta w stosunku do jednej osoby czy do szeregu osób. Nie mamy jako 

urząd wpływu na skomplikowane procedury, z drugiej zaś strony sprawy te 

utrudnia nadzór Urzędu Wojewódzkiego – w ostatniej uchwale Rady również 

zostały podważone pewne zapisy. 

2) Żwirowanie dróg – prawdopodobnie w tym roku nie będzie już środków na te 

cele; w 2007 roku wydaliśmy 800 tys zł na poprawienie dróg. 

3) Oświetlenie dróg – sytuacja w tej kwestii się pogarsza z uwagi na żądania 

Zakładu Energetycznego: musimy występować o uzgodnienia (trwa to nawet 

kilka miesięcy), następnie musimy przygotować dokumentację i zlecić 

wykonanie, wydłuża to procedury i mamy problemy z powieszeniem nawet 

jednej lampy. Przypomniał, że o inwestycjach rozstrzygnie budżet, którego 

jeszcze nie mamy. 

4) Projekt drogi w Oliszkach – traktuje jako wniosek do budżetu na 2008 rok i 

Rada go rozpatrzy. 

5) Oczyszczalnie przyzagrodowe – jest zapis w planie zagospodarowania 

przestrzennego o oczyszczalniach, tylko na skutek pewnej interpretacji 

przepisów przez NIK – jest to możliwe na obszarach pod zabudowę 

zagrodową. 

 

Roman Kużmicki – kierownik Referatu Budownictwa 

Dodał, że w przypadku zagrodowych oczyszczalni pozwolenie na ich budowę 

uzyskuje się ( na nasze zgłoszenie) od Starostwa Powiatowego, na podstawie 

gminnego mpzp. Przyznał, że od kilku lat nie miał sygnałów o problemach w tej 

kwestii. To nawet nie wymaga pozwolenia na budowę – trzeba na miesiąc przed 

budową zgłosić to do Starostwa. Jeśli w ciągu miesiąca Starostwo nie wniesie 

sprzeciwu – można budować. 

 

Rafał Łada – 

Poinformował, że właśnie był sprzeciw Starostwa, a chodziło o tereny budowlane we 

wsi Zaczerlany. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując udzielanie odpowiedzi , wyjaśnił że: 

1) sprawa przyzagrodowych oczyszczalni ścieków oraz zapisów w mpzp 

zostanie jeszcze wyjaśniona. 

2) Droga do Jeronik – zostały przedstawione nam 2 warianty przedmiotowej 

drogi; na drodze S19 prowadzącej na Lublin będzie bezkolizyjne przejście 

zaprojektowane na drodze do Jeronik. 
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3) Cmentarz w Turczynie – przede wszystkim prasa pisze o tym cmentarzu 

natomiast gmina prowadzi procedurę wprowadzenia zmian do mpzp tzn. 

Białystok opracowuje i przekazuje nam materiały formalno – prawne, które 

następnie ogłaszamy. Wpłynęły wnioski protestujących z Kleosina i Nowego 

Miasta, są ich spotkania z Prezydentem Białegostoku. To zależy od 

Białegostoku: czy podtrzymują ofertę budowy cmentarza czy też nie.  

Z naszej strony jest ujęta droga przy cmentarzu z Turczyna do Białegostoku  

i jeżeli dojdzie do budowy cmentarza to przed podjęciem uchwały 

podpiszemy porozumienie z Białymstokiem w sprawie wykonania tej drogi. 

4) Selektywna zbiórka odpadów – chodziło o umiejscowienie poprzednich 

pojemników przy sklepie spożywczym, dlatego też poprosił o wskazanie 

lepszego miejsca na Rynku i zostanie to uzgodnione z MPO. 

5) Przepusty – ich policzenie i podzielenie na powiatowe i gminne, a następnie 

oczyszczenie to ogromne zadanie. Jeśli chodzi o czyszczenie to w tej chwili 

nie ma frontu robót i środków by to zrobić – tylko ewentualnie na konkretny 

sygnał. Tych przepustów jest pewnie z 1000: gdzie droga gminna tam nasz 

przepust, gdzie droga powiatowa tam przepust powiatu. 

 

Piotr Tymiński- 

Wyjaśnił, że chodzi przede wszystkim o to aby wiedzieć kto ma wyczyścić 

przepust aby na wiosnę nie było problemów z odpływem wody. W takiej sytuacji 

interesuje go przede wszystkim jego okręg i prosi o informację o przepustach 

znajdujących się w jego okręgu: ile ich jest, gdzie są położone i kto jest ich 

gospodarzem- powiat czy gmina. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując udzielanie odpowiedzi , wyjaśnił że: 

1) położenie asfaltu na ul. Zastawie I – nie zaprzecza, że trzeba go położyć ale 

Powiat narzuca uciążliwe warunki, nie do przyjęcia. Dla przykładu – z boku 

drogi była robiona kanalizacja, korona drogi nie była naruszona, były 

przepusty, a Powiat narzucił, że ma był położona warstwa asfaltu na ich 

drodze. Dodał, że nie może zgodzić się z takimi warunkami, które podwajają 

koszty inwestycji. Będzie to dyskutowane przy określeniu budżetu na 2008 

rok, która droga będzie robiona: sz. Kruszewska czy Zastawie I. 

2) uruchomienie autobusu do Zaczerlan – pismo z Urzędu poszło, ale do chwili 

obecnej nie mamy odpowiedzi  od PKS-u. 

3) brama na plac przy ul. Mickiewicza – należy domówić się ze 

współwłaścicielami i zrobić. 

4) Kwestia garaży w mpzp – poprosił p. Kuźmickiego o kilka słów wyjaśnień. 

 

Roman Kużmicki – 

Jego zdaniem nie ma problemu z budową garaży na terenach zabudowy 

mieszkaniowej wielorodzinnej przy budynkach. Wolnostojące budynki gospodarcze 

można budować o powierzchni do 35 m
2 
z jednym stanowiskiem garażowym. 

 

Janusz Sidorowicz – 

Zauważył różnice pomiędzy garażem, a budynkiem gospodarczym. Jego zdaniem 

powinien być jednak wyraźny zapis w mpzp, że chodzi o garaż aby ludzie nie 

musieli oszukiwać: że budują budynek gospodarczy kiedy chodzi im o garaż. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Uprzedził, że wprowadzenie takiego zapisu to także konieczność przeprowadzenia 

całej procedury planu. Następnie wyjaśnił, że: 

1) wiata w Pańkach będzie zrobiona – Sekcja Obsługi ma pewne problemy  

z tym tematem. 

2) Cmentarz żydowski – trudno zdobyć dodatkowe środki na cmentarze, 

szczególnie od organizacji żydowskich, które chcą tylko kontrolować. 

 

Piotr Dojlida – 

Dodał, że na spotkaniu w Szkole Podstawowej w Choroszczy reprezentantka gminy 

żydowskiej dziękowała właśnie za opiekę nad przedmiotowym cmentarzem. 

 

 

Antoni Bogdan – 

Poinformował, że Powiat posiada pieniądze na różne cele i dofinansowania – prośba 

więc by sygnalizować mu różne sprawy oraz interpelacje to będzie to przekazywał 

na forum Powiatu. 

 

Beata Jeżerys – 

Ponownie wróciła do sprawy oświetlenia Sz. Kruszewskiej i zgłosiła wniosek by w 

przyszłorocznym budżecie znalazły się środki na wykonanie dokumentacji 

oświetlenia tej drogi. 

Ponadto stwierdziła, iż nie ma wypracowanego systemu budżetu – na dwa miesiące 

przed prowizorium budżetowym Burmistrz mówi, że nic nie wiadomo na temat 

budżetu, a potem nagle radni otrzymują budżet. Jako jeden z wielu sołtysów składała 

wnioski do budżetu i zawsze się okazuje, że cos złożono za późno lub za wcześnie. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując udzielanie odpowiedzi, wyjaśnił że przy remoncie Placu Brodowicza 

przystanek był tam przewidziany, ale z uwagi na jego wielkość, czystość wokół 

powstał wariant umiejscowienia go w obecnym miejscu aby nie zasłaniał Placu i aby 

nie deptano trawników w tym miejscu – przeważyły więc względy estetyczne. Jego 

zdaniem jest to lepsze rozwiązanie tym bardziej, że codziennie mało ludzi korzysta  

z tego przystanku. 

 

Adam Kamiński – 

Dodał, że niekoniecznie musi to być zadaszony duży przystanek, może to być 

cokolwiek co osłoni starszych ludzi przed niekorzystnymi warunkami 

atmosferycznymi. 

 

 

 

 Ad.  5 – 

  

  Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o przedstawienie 

propozycji zmian w budżecie na 2007 rok. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że dochody w kwocie 100 008 zł obejmujące zmianę części oświatowej 

subwencji ogólnej dla Miasta i Gminy Choroszcz na rok 2007 r. na podstawie Pisma 

Ministra Finansów proponuje się przeznaczyć na : 

utrzymanie Szkoły Podstawowej w Złotorii – 40 000 zł 

obsługę długu publicznego – 45 008 zł 

utrzymanie dróg – 15 000 zł. 

Dochody w kwocie 620 481 zł stanowią dotację ze środków unijnych na 

Modernizację kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy.  

Przeniesień w planie wydatków proponuje się dokonać ze względu na zmianę 

wykonywanych zadań i kontynuację zadania inwestycyjnego rozpoczętego w 2006 r. 

– „Rozbudowa świetlicy OSP w Rogówku”. 

Uzyskano ponadplanowe dochody z tytyłu: kapitalizacji odsetek w MGOPS -1 100 

zł, wpływu zaliczek alimentacyjnych – 1 000 zł, pozostałych dochodów w MGOPS – 

80 zł i przeznacza sie je na wydatki MGOPS oraz z tytułu podatku od czynności 

cywilno-prawnych osób fizycznych – 29 792 zł  

i przeznacza sie je na wydatki gospodarki wodnej i ochrony środowiska oraz na 

pokrycie zmniejszonych o   9 792 zł dochodów z tytułu otrzymania mniejszej niż 

pierwotnie przewidywano kwoty refundacji przez ZPORR wydatków dotyczących 

projektu„ Przebudowa układu komunikacyjnego miasta Choroszcz wraz z drogami 

dojazdowymi”. 

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

plan dochodów -  28 084 261 zł  

plan wydatków – 33 291 365 zł. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmian w  budżecie na 2007 rok. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 (uchwała Nr X/65/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 21 ) 

 

 

 

 

 Ad. 6 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

stawki procentowej od wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej 

podziałem przedstawił Zastępca Burmistrza Choroszczy. 
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Mirosław Zalewski – 

Poinformował, że Sejm przed rozwiązaniem dokonał zmiany ustawy  

o gospodarce nieruchomościami, w tym stawki opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości w wyniku jej podziału w wysokości z 50% do 30% różnicy 

wartości nieruchomości . Aby naliczyć właścicielom nieruchomości dokonującym jej 

podziału opłatę adiacencką gmina musi mieć podjętą aktualna uchwałę w tej kwestii. 

Do chwili obecnej stawka  ta w naszym wypadku wynosiła 40% - ponieważ ustawa 

zmniejszyła stawkę do 30% , zachodzi konieczność zmiany wspomnianej uchwały. 

Przypomniał jednak, że należy pamiętać o tym, że gmina nadal wykupywać tereny 

pod drogi i wypłacać odszkodowania. Propozycja jest zmniejszenia obecnej stawki 

do 30%. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji o opinie Komisji 

Rady w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje Rady: Komisja Oświaty, 

Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisja Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa większością głosów były za ustaleniem przedmiotowej stawki w 

wysokości 25%. 

Wobec faktu zgłoszenia dwóch propozycji, Przewodniczący Rady poprosił o ich 

przegłosowanie: 

1) 30 % - 1 głos za, 

2) 25 % - 14 głosów za. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej od wzrostu wartości 

nieruchomości spowodowanego jej podziałem. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr X/66/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 22 ) 

 

 

 Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Burmistrza Choroszczy z prośbą o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia Warunków i trybu 

wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego na obszarze 

Gminy Choroszcz. 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że uchwała dotyczy wspierania sportu jakby zawodowego. Dotąd 

interpretacje przepisów były różne, szczególnie Regionalnej Izby Obrachunkowej, z 
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których to wynikało że sport ligowy można dofinansować w ramach zadań własnych 

na szkolenie młodzieży. W tej chwili zmieniły się przepisy i Rada Gminy musi 

szczegółowo określić warunki dofinansowania sportu kwalifikowanego. Powinniśmy 

dofinansowywać przede wszystkim kluby sportowe lub stowarzyszenia sportowe, 

mające siedzibę na terenie Gminy Choroszcz. Klub sportowy może otrzymać dotację 

na rozwój sportu kwalifikowanego po zapewnieniu udziału środków własnych, z 

zastrzeżeniem , że na wniosek stowarzyszenia sportowego, Burmistrz, po zapoznaniu 

się z sytuacją finansową stowarzyszenia może zwiększyć stawkę dofinansowania z 

70% do 90%. Do kosztów, stowarzyszenie sportowe zaliczyć może również 

skalkulowany koszt nakładów pracy związanych z realizacją zadania. Dotacje na 

zadania w zakresie rozwoju sportu kwalifikowanego mogą otrzymać kluby sportowe, 

które: 

- prowadzą systematycznie szkolenie dzieci i młodzieży z terenu gminy w danej 

dyscyplinie sportu; 

- dysponują odpowiednią bazą i kadrą szkoleniową oraz uczestniczą  

w zorganizowanym współzawodnictwie sportowym. 

Dotacja może zostać udzielona po przeprowadzeniu przez Burmistrza 

postępowania konkursowego. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia Warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju 

sportu kwalifikowanego na obszarze Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr X/67/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

 

 Ad. 8 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad – Zastępca Burmistrza 

Choroszczy przedstawił projekt uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XXI/210/05 Rady 

Miejskiej w Choroszczy z dnia 5 grudnia 2005 r. w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych. 

Mirosław Zalewski- 

Poinformował, że na skutek zmiany ustawy dotyczącej przedziału tonażowego 

pojazdów należy zmienić zapis w naszej uchwale: z zapisu „ od 3,5t do 5,5 t” na 

zapis „ powyżej 3,5t”. Pozostałe stawki podatku określone w uchwale Nr 

XXI/210/05 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 5 grudnia 2005 r. pozostają bez 

zmian.  
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Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę Nr XXI/210/05 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 5 grudnia 

2005 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr X/68/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach w godzinach 10.45 – 11.00. 

 

 

 Ad. 9 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie udzielania stypendiów najzdolniejszym uczniom zamieszkałym na terenie 

Gminy Choroszcz przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że zmiany w uchwale dotyczą przede wszystkim poprawienia 

technicznych spraw we wniosku oraz zatwierdzenia nowego składu Komisji. W celu 

przyznania stypendium powołuje się Komisję Stypendialną w składzie: 

- Józef Waczyński – przewodniczący  

- Andrzej Winnicki – sekretarz 

- Anna Czarnecka  - członek 

- Kazimierz Cieśluk – członek 

- Jolanta Stanisława Andruszkiewicz – członek. 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielania stypendiów najzdolniejszym 

uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Choroszcz przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr X/69/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  25) 
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 Ad. 10 – 

 

 Propozycję przystąpienia Gminy Choroszcz do współpracy z Gminą 

Dobrzyniewo Duże w celu realizacji kompleksowego przedsięwzięcia 

inwestycyjnego w zakresie wodociągów oraz kanalizacji sanitarnej i deszczowej pod 

nazwą „Budowa wodociągów, kanalizacji sanitarnej i deszczowej  

w gminach Choroszcz, Dobrzyniewo Duże, Supraśl - II etap” przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

Jerzy Ułanowicz- 

Niniejsze porozumienie zostanie zawarte w celu realizacji zasady zrównoważonego 

rozwoju sąsiadujących ze sobą: Gminy Choroszcz i Gminy Dobrzyniewo Duże, 

podniesienia ich atrakcyjności inwestycyjnej oraz w trosce o poprawę stanu 

środowiska naturalnego i zwiększenie spójności terytorialnej. Gminy chcą zapewnić 

rozwój infrastruktury wodno-kanalizacyjnej poprzez wspólne przedsięwzięcie 

inwestycyjne, i zważywszy na jego ponadlokalne oddziaływanie - pozyskać  środki 

finansowe w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko (PO IiŚ) 

współfinansowanego z Funduszu Spójności i Europejskiego Programu Rozwoju 

Regionalnego. Chodzi o pozyskanie środków na kanalizację dla miejscowości 

podmiejskich: Klepacze, Krupniki, Porosły, Kolonia Porosły, Łyski i Jeroniki. Temat 

ten rozpoczęty został 3 lata temu, gdy funkcjonował Fundusz Spójności i sprawy 

były prowadzone z Miastem Białystok. Narodowy Fundusz zaproponował by 

rozdzielić te tematy i aby każdy prowadził je samodzielnie. Najważniejsza sprawą 

jest znalezienie się na tzw. liście podstawowej i w dalszej konsekwencji prowadzenia 

działań w celu zdobycia środków. W związku z tym, że Białystok chce oddzielnie te 

tematy prowadzić – domówiliśmy się z Gminą Dobrzyniewo w sprawie wspólnego 

prowadzenia przedmiotowych spraw. Z uwagi na zakres zadania beneficjentem w 

imieniu 3 gmin będzie gmina Dobrzyniewo, która przejmie obowiązki w zakresie 

wstępnej umowy, podpisania głównej umowy, ogłoszenia przetargu i wykonania 

płatności, a naszym zadaniem będzie przekazywanie środków. W związku z tym 

trzeba zawrzeć porozumienie , którego projekt przedstawia Radzie. 

. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Choroszcz i 

Gminą Dobrzyniewo Duże. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr X/70/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 
 

 Ad. 11 - 
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 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie sprawy dotyczącej wyboru ławników do Sądu Rejonowego 

w Białymstoku do orzekania w sprawach rodzinnych. 

Przewodniczący Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników odczytał protokół z 

przeprowadzonej oceny merytorycznej złożonych wniosków.   

     ( protokół w załączeniu) 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej 

celem przeprowadzenia tajnych wyborów ławników. 

- Jacek Dąbrowski zgłosił Rafała Ładę – zgoda 

- Beata Jeżerys zgłosiła Roberta Wardzińskiego – zgoda 

- Rafał Łada zgłosił Beatę Jeżerys – zgoda. 

 

Zastępca Burmistrza p. Mirosław Zalewski przypomniał, że wybór ławników 

następuje w głosowaniu tajnym zwykłą większością głosów dlatego na kartce do 

głosowania jest „tak”, „nie” i „wstrzymuję się”. 

 

Komisja Skrutacyjna rozdała kartki do głosowania tajnego i poprosiła o ich 

wrzucanie do urny, która wcześniej została sprawdzona. 

Po przeprowadzeniu głosowania i przeliczeniu głosów, Przewodnicząca Komisji 

Skrutacyjnej p. Beata Jeżerys odczytała protokół Komisji – w załączeniu wraz z 

kartkami z glosowania. 

W oparciu o opinię  Zespołu powołanego przez Radę Miejską oraz w wyniku 

tajnego głosowania na ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku wybrano na 

kadencję 2008 – 2011 następujące osoby: 

1. Wiesławę Żmujdzin 

2. Adama Radłowskiego 

3. Romana Rumińskiego. 

 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w 

sprawach rodzinnych. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr X/71/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 
 

 

 

  Ad. 12 – 
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 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wyjaśnił powody ponownego 

stawiania pod obrady Rady punktu dotyczącego złożenia oświadczenia lustracyjnego 

przez Sekretarza Gminy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż Trybunał Konstytucyjny zakwestionował poprzedni zapis ustawy  z 

dnia 18 października 2006 r. o ujawnianiu informacji o dokumentach organów 

bezpieczeństwa państwa z lat 1944 - 1990 oraz treści tych dokumentów (Dz. U.  

z 2007 r. Nr 63. poz. 425 z póź. zm) i po poprawieniu sprawa ponownie trafiła pod 

obrady Rady. W związku z powyższym wnosi o upoważnienie go do  powiadomienia 

Sekretarza Gminy - Pana Mirosława Zalewskiego o obowiązku przedłożenia Radzie 

Miejskiej w Choroszczy oświadczenia lustracyjnego określonego w załączniku Nr la 

do wspomnianej ustawy w terminie trzech miesięcy od dnia doręczenia niniejszego 

powiadomienia. 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie w sprawie powiadomienia Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia 

Radzie Miejskiej w Choroszczy oświadczenia o pracy lub służbie w organach 

bezpieczeństwa państw lub współpracy z nimi w” okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do 

dnia 31 lipca 1990r. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr X/72/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  28) 

 

 

 Ad.13– 

 

 Przechodząc do omówienia następnego punktu porządku obrad – Burmistrz 

Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz oraz Przewodniczący Rady p. Piotr Dojlida złożyli 

przed Radą informację o przebiegu składania oświadczeń majątkowych za rok 2006 

przez ustawowo zobowiązane do tego osoby. 

 

      (informacje w załączeniu) 

 

 

 

 Ad. 14, 15 – 

 

  Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat 

dotyczący zaciągnięcia pożyczki na prefinansowanie projektu Nr 

Z//2.20/I/1.2/370/05 „Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy” oraz 

finansowania inwestycji „ Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy” 

poprzez umowę wykupu wierzytelności. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż została przyznana dotacja ze środków unijnych w wysokości 6 400 tys 

zł na budowe ciepłowni – zasady w Unii zostały przyjęte takie, że trzeba 

wybudować, zapłacić, a następnie starać się o zwrot środków. Stąd też różnego typu 

działania ze strony właz gminy by zdobyć wspomniane środki(pożyczyć) jak 

najmniejszym kosztem.  Jeśli chodzi o prefinansowanie to jest propozycja by ubiegać 

się o środki w wysokości 3 556 040,44 zł. Prefinansowania na lata 2007 – 2008 

udziela Bank Gospodarstwa Krajowego – jedyny bank państwowy, który uzyskał 

środki państwowe  na pomoc samorządom w uzyskaniu na korzystnych warunkach 

pożyczki. Każda faktura, którą musimy wysyłać do Wojewody celem zdobycia 

środków z ZPORR-u musi być odpowiednio rozliczona. Nasz udział w każdej 

fakturze wynosi 57% środków unijnych i o ten udział będziemy ubiegać się. 

Podpisujemy umowę z Bankiem, który płaci dla wykonawcy, natomiast środki z UE 

wpłyną następnie do Banku. Oprocentowanie wynosi 2,57% i nie wchodzi do 

zadłużenia Gminy - co też jest korzystnym elementem. 

Jeśli chodzi natomiast o wykup wierzytelności – w każdej fakturze 

rozliczeniowej jest 57% środków unijnych natomiast 43% to nasze środki własne, 

które też musimy opłacić by przesłać do Wojewody o zwrot tych środków. Są 3 

strony: Gmina, Bank i wykonawca i podpisywana jest umowa z Bankiem  

( szczególnie potrzebna jest tu zgoda wykonawcy, który pokrywa koszty uzyskania 

tego kredytu). Jest to również pożyczka na dogodnych warunkach i nie wchodzi  

w koszt zadłużenia. Wierzytelność zostanie spłacona w okresie 2 lat od momentu jej 

zaciągnięcia. 

 
 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na prefinansowanie projektu  

Nr Z//2.20/I/1.2/370/05 „Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy”. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 (uchwała Nr X/73/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie finansowania inwestycji „ Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej  

w Choroszczy” poprzez umowę wykupu wierzytelności. 

 

 Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr X/74/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 30 ) 
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 Ad. 16 – 

 

 Glos zabrał upoważniony przez Burmistrza - Zastępca Burmistrza 

Choroszczy, który wyjaśnił potrzebę ponownego rozpatrzenia sprawy dotyczącej 

określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

 

Mirosław Zalewski – 

Poinformował, iż Wojewoda jako organ nadzoru stwierdził nieważność § 5 uchwały 

Nr IX/58/07 z dnia 14 września 2007 r. i w związku z powyższym zachodzi 

konieczność wprowadzenia zmian w przedmiotowej uchwale zgodnie z zaleceniami 

Wojewody. Dodatkowo w załączniku do wspomnianej uchwały nie dokonano 

procentowego określenia odpłatności dla osób, których dochód wynosi 101% - 130% 

kryterium dochodowego – jest to również uwzględnione w uchwale zmieniającej. 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie  określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr X/75/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 31 ) 

 

 

  Ad. 17 – 

 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Jacek Dąbrowski – 

Poinformował, iż w przerwie grupa radnych była na wizji lokalnej na działce  

p. Choroszzewskiej w Jeronikach i okazało się, że przedmiotowej  drogi jest 35 

m ,a  nie jak twierdzi p. Kużmicki 100 m. Z jego obserwacji wynika, że inne 

fakty przedstawianie są ludziom, a inaczej sprawa przedstawiana jest na Sesji. 

Stwierdza wręcz dezinformacje i nie dziwi się zdenerwowaniu mieszkańców. 

 

 

Janusz Sidorowicz – 

Poprosił o przygotowywanie radnym szerszej informacji budżetowej: co 

oznaczają działy, rozdziały i § oraz na co przeznaczone są poszczególne kwoty. 
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Poinformował także, iż na skrzyżowaniu ulic Piłsudskiego i Kościuszki  jest 

ciągle dewastowany chodnik – prośba więc o jego poprawienie i zabezpieczenie 

przed dalszą dewastacją. 

 

Robert Wardziński – 

Poprosił Burmistrza o wyjaśnienie różnic w kwotach jakie podaje się przy 

inwestycji „Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy” tj. 13 mln zł i 

17 mln zł. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że 13 mln zł jest to I etap inwestycji, natomiast w II etapie  

( wykonywanym przez Spółkę ZEC – Wod) nastąpi wymiana sieci komunalnej 

na terenie osiedla , stąd też różnica w kwotach. W I etapie w kwocie 13 mln zł 

zostaną wykonane: wymiana wszystkich sieci na terenie Szpitala oraz węzłów 

cieplnych, pobudowanie budynku ciepłowni w tym: części socjalnej, części  

z kotłami gazowymi oraz części z kotłem na biomasę,  a także wiata na biomasę. 

Mamy zapewnienie, że od 15 listopada br. będzie można korzystać z gazu. 

Wszystko idzie zgodnie z planem i po przetargu nic się nie zmieniło. 

 

Adam Skoblewski – 

Przypomniał, że rok temu otrzymał odpowiedź w sprawie wykonywania projektu 

na oświetlenie Kolonii Mińce – poprosił o informację jak przedstawia się ta 

sprawa na dzień dzisiejszy? 

Zwrócił się z prośbą o wystąpienie Urzędu do Komendanta Posterunku Policji  

w Choroszczy o zwiększenie patroli policyjnych w Barszczewie z uwagi na 

problemy z kierowcami przekraczającymi dozwoloną prędkość. 

 

Rafał Łada – 

Przypomniał Przewodniczącemu Rady, że Pełnomocnik ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych nadal jest winien Radzie wyjaśnienia. 

 

Beata Jeżerys – 

Poruszyła problem śmieci, a przede wszystkim egzekwowania obowiązku 

posiadania pojemników na odpady. Jej zdaniem – skoro gmina ma informacje od 

firm wywożących kto ma ten pojemnik – może wystąpić do tych, którzy nie mają 

pojemników z przypomnieniem o takim obowiązku, można nawet wykorzystać w 

pewien sposób sołtysów. Ludzie niestety nie mają ochoty zbierać jesienią, po 

lasach, śmieci. Jest to problem na pewno trudny i niezręczny ale biorąc pod 

uwagę okres do następnych wyborów, można podjąć konkretne i mało 

populistyczne działania w tym kierunku. 

 

Tomasz Fiłończuk – 

Jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem tego problemu będzie powołanie Straży 

Miejskiej. W swoim sołectwie np. wie że ponad 50% właścicieli nieruchomości 

zrezygnowało z dzierżawy pojemników. Niektóre posesje są w stanie 

katastrofalnym wręcz, a rosnące tam wysokie suche trawy są potencjalnym 

zagrożeniem pożarowym. Policja jest bezradna więc zasadnym jest powołanie 

odpowiedniej straży. 
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Adam Radłowski – 

Poinformował, że niedawno odbył się w Augustowie zjazd sołtysów 

województwa [podlaskiego, w którym uczestniczyło 6 sołtysów  z terenu gminy 

Choroszcz. W tym miejscu chciałby podziękować Burmistrzowi za 

zorganizowanie transportu. 

 

Róża Urban – sołtys wsi Zaczerlany 

Poinformowała, że dostała informację z Urzędu, że woda z wodociągu jest niezdatna 

do picia i powinna zgłosić się do Urzędu po egzemplarze ogłoszeń w tej sprawie. Jej 

zdaniem nie jest to obowiązek sołtysa tylko „wodociągów. Dla przykładu 

Elektrownia załatwia takie sprawy we własnym zakresie: dzwoni po wszystkich, 

wywiesza ogłoszenia.  

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Interesuje ją sprawa drogi Łyski – Dobrzyniewo: czy będzie robiony projekt na tą 

drogę i czy nastąpi jej realizacja? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania: 

1) informacja o budżecie – zostanie rozpatrzona możliwość rozszerzenia informacji 

przekazywanej radnym. 

2) Oświetlenie w Kolonii Mińce – praktycznie wszystkie wnioski zostały 

przekazane do Zakładu Energetycznego, ale nie mamy jeszcze odpowiedzi o 

warunkach by podjąć dalsze decyzje m.in. w sprawie Kolonii Mińce. 

3) Ograniczenie prędkości w Barszczewie – postawienie np. znaków 

ograniczających prędkość mija się z celem jeśli nikt nie będzie tego 

egzekwował.  

4) Sprawa pojemników na śmieci – wysyłamy już pisma do osób, które nie mają 

pojemnika m.in. do Klepacz, Krupnik i Złotorii, ale to nie załatwi problemu – 

musi być egzekucja, a do tego Urząd nie ma kompetencji. Wniosek dotyczący 

powołania straży Miejskiej jest konkretny, ale musimy policzyć czy będzie nas 

na to stać. 

5) Woda do picia – Sanepid nas zawiadamia i musimy natychmiast reagować. 

Poprosił o zrozumienie sytuacji – Urzędnik nie jest w stanie rozwieść ogłoszeń 

w ciągu jednego dnia do 31 sołectw, dlatego też szukał najlepszych możliwości 

szybkiego powiadomienia o problemie. 

6) Droga do Dobrzyniewa – czekamy kiedy będzie ogłoszony termin składania 

wniosków  i wtedy będzie wiadome czy Gmina Dobrzyniewo złoży wniosek w 

tej sprawie. 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) – 

Zwróciła się z następującymi sprawami utrudniającymi życie mieszkańców przy 

ul. Mickiewicza: 

1) prośba o uzupełnienie oświetlenia na tej ulicy gdyż obecnie pali się co 

czwarta lampa, 

2) zabezpieczyć mostek na zakręcie ulicy aby miejsce to nie stanowiło 

zagrożenia dla dzieci, 
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3) na tym samym zakręcie jest zły odpływ wód opadowych i przy większych 

opadach stoi tam woda, 

4) poprawić przejezdność drogi dojazdowej do posesji z ul. Mickiewicza, 

5) zrobić przystanek autobusowy na wysokości rzeźni. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił,  że pewnie jest za słaby wylot, który się zapycha i nie ma odpływu 

wody, ale przypomniał, że jest to droga powiatowa. Przypomniał, że każdy 

chciałby mieć wszystkie media i wygody, ale wg rankingu gmin - Gmina 

Choroszcz pod względem dochodów jest na końcu tej listy, a pomimo tego 

bardzo dużo się robi. Potrzebny jest czas gdyż wszystkiego od razu nie zrobimy.  

 

Beata Jeżerys – 

Chciałaby się odnieść do problemu komunikacji Urząd – sołtysi, w różnych 

sytuacjach które mogą nas spotkać. Jeżdżenie do Urzędu po ogłoszenia, których 

ludzie i tak nie czytają, jest stratą czasu. Szybciej będzie rozpowszechnić 

informację za pomocą tzw. poczty pantoflowej, ale musi być lepsza komunikacja 

gmina – sołtys. 

 

Ireneusz Jabłoński – 

Zaproponował zainteresowanie tematem egzekwowania posiadania pojemników 

na śmieci Straż Miejską w Białymstoku. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż straż białostocka nie ma takich uprawnień. 

 

Piotr Dojlida – 

Włączając się do rozmowy przypomniał, że właśnie z tego powodu po raz 

kolejny proponuje by odpowiednia Komisja zaprosiła na swoje posiedzenie 

Komendanta Komisariatu w Choroszczy i przedstawiła mu sprawy 

problematyczne. 

 

 
 

 

 Ad. 18 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  X Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 


